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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om der vil være nogen lovgivningsmæssige barrierer – her-

under EU-mæssige – for at lade fritidsboliger være omfattet af bestemmelsen i elafgiftslo-

vens § 6, således at fritidsboliger på samme måde som helårsboliger skal betale en lavere 

PSO-afgift på elforbrug, der ligger over 4.000 kwh om året? 

 

Svar 

Jeg går ud fra, at spørgsmålet vedrører elafgiften, da bestemmelsen i elafgiftsloven om en 

lavere afgift for elopvarmede helårsboligers elforbrug, som er over 4.000 kWh årligt, ved-

rører elafgiften. 

 

Der er ingen lovgivningsmæssige barrierer, herunder EU-retlige, som forhindrer, at den 

reducerede afgift for helårsboliger udvides til også at gælde for fritidsboliger.   

 

En eventuel reduceret afgift for elopvarmede fritidsboligers elforbrug, som er over 4.000 

kWh årligt, vil først og fremmest have betydning for større fritidsboliger, hvor elektricitet 

ofte benyttes til opvarmning af en sauna eller en swimmingpool. En eventuel lempelse i 

elafgiften for fritidsboliger må derfor formodes at have en skæv fordelingsprofil. Endvi-

dere må det forventes, at en sådan lempelse vil have negative effekter på tilskyndelsen til 

et lavere elforbrug.   
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